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             Protokół Nr      /2025

        z posiedzenia Komisji Gospodarczej oraz Ładu i Porządku Publicznego

                         Rady Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim,

  które odbyło się w dniu 21 stycznia 2025 roku.

Posiedzeniu przewodniczył radny Józef Gawron – Przewodniczący Komisji, który powitał 
wszystkich zebranych, a następnie przedstawił proponowany porządek obrad, który został przyjęty 
jednogłośnie.

1. Otwarcie posiedzenia

2. Przyjęcie porządku obrad

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia

4. Opracowanie i przyjęcie planu pracy Komisji na 2025 rok

5. Sprawy bieżące

6. Wolne głosy i wnioski

Wykonanie porządku obrad:

Ad. 3 

Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęto jednogłośnie, bez odczytywania.

Ad. 4  

Plan pracy Komisji Gospodarczej oraz Ładu i Porządku Publicznego na 2025 rok przedstawił radny
Józef Gawron – Przewodniczący Komisji.  Plan pracy stanowi załącznik do protokołu. 

Do planu pracy wniesiono uwagi i zapytania:

- radny D. Matuszewski zaproponował, żeby na sierpniowym posiedzeniu dotyczącym wizytacji
wybranych obiektów sportowych udać się na Stadion Miejski i na Orliki.

Proponowany plan pracy został przyjęty przez radnych jednogłośnie.

Ad. 5  i 6 

- radny R. Maluśki przypomniał, że na którymś posiedzeniu poruszany był temat ewentualnego
przykrycia dachem lodowiska. Zapytał, czy można by się rozeznać jaki to byłby koszt?

- Burmistrz odpowiedział,  że sprawdzał dwa lata temu, że wypożyczenie namiotu, który miałby
przykrywać lodowisko to koszt ok. 50.000-60.000 zł na sezon.

- radny P. Lange zapytał czy wiadomo jaki byłby koszt zakupu zadaszenia?

- Burmistrz odpowiedział, że koszt tego typu inwestycji trzeba by liczyć bardziej w setkach niż
milionach  zł.  Zaapelował  do  radnych  o  nieco  cierpliwości  w  tym  temacie,  ponieważ  po
doświadczeniach z wyjazdu do Oławy chciałby zaproponować, żeby w przyszłości kilka rzeczy w



gminie  przykryć  panelami  fotowoltaicznymi  na  konstrukcji.  Do  tego  jednak  potrzebne  będzie
członkostwo  w  Spółdzielni  Energetycznej  i  kilka  innych  rzeczy,  za  którymi  trzeba  będzie
pochodzić.  Docelowo panelami  fotowoltaicznymi,  z  których  gmina  będzie  mogła  czerpać  prąd
można zadaszyć lodowisko, parking przy lodowisku i może częściowo targowisko.

- radna D. Grzanowska wspomniała, że na wczorajszym posiedzeniu radny R. Maluśki stwierdził,
że  na  lodowisku  przydałby  się  automat  do  ciepłych  napojów.  Zastępca  Burmistrza  obiecał,  że
zapyta lokalne firmy, może któraś chciałaby poprowadzić w weekendy punkt gastronomiczny. Przy
takim rozwiązaniu nie byłoby też problemu z postawieniem automatu.

- radny R. Maluśki poinformował, że na tą chwilę z powodu braku miejsca automatu nie można
postawić.     

- Burmistrz stwierdził, że automat byłby najprostszym rozwiązaniem, bo nie potrzeba ludzi do jego
obsługi.

- radny R. Maluśki dodał, że automat nie może stać na zewnątrz, zwłaszcza zimą, bo temperatura by
go zniszczyła.

- radna K. Duma-Guemise potwierdziła, że ze względu na elektronikę nie wskazane jest, by taki
automat stał na dworze. Być może Strefa Grodziska lub inna firma byłaby chętna na tego typu
usługi.

- radny R. Maluśki zapytał odnośnie zrobienia dachu, czy boki byłyby podnoszone?

- Burmistrz odpowiedział, że przykrycie byłoby bez boków, tylko góra, sam dach.

- radna K. Duma-Guemise zapytała, czy w takiej sytuacji lodowisko nadal byłoby wynajmowane?

- radna D. Grzanowska odpowiedziała, że tak.

- radna K. Duma-Guemise stwierdziła, że plac po lodowisku w okresie letnim może służyć jako
wiata rowerowa.

- Burmistrz odpowiedział, że latem jest tam Miasteczko Ruchu Drogowego i nim pozostanie.

- radny P. Lange zaproponował, że plac mógłby być wykorzystywany przez cały rok, i w razie
niepogody mogłoby się na nim odbywać kino letnie.

- radny S. Tuliński przypomniał, że 27 grudnia 2024r. odbyła się Sesja Rady Miejskiej. Tak się
złożyło,  że  tego  dnia  o  godz.  16.40  puszczony  był  sygnał  upamiętniający  wybuchu  Powstania
Wielkopolskiego, którego niestety nikt nie słyszał. Syrena nie była słyszalna przy Centrum Kultury,
nie mówiąc już o peryferiach miasta. Radny zapytał, czy można sygnał tej syreny podgłośnić tak,
żeby wszyscy mieszkańcy go słyszeli?

- radny S. Strugała uważa, że taka syrena umiejscowiona w jednym miejscu nie będzie słyszalna,
żeby był efekt musiałaby być uruchomiona w co najmniej pięciu miejscach.

- radny S. Tuliński stwierdził, że warto byłoby o czymś takim pomyśleć. Żyjemy w takich czasach,
że nigdy nic nie wiadomo, a gdyby coś się stało mieszkańcy muszą być o tym zaalarmowani.

- radny S. Strugała poinformował, że weszła w życie ustawa o ochronie ludności i obronie cywilnej,
więc może będzie w niej pod tym kątem coś wskazane.

- Burmistrz zapewnił, że nie ma co się bać, jeśli coś się stanie, na pewno wszyscy o tym usłyszą.

-  radny S. Tuliński na prośbę mieszkańca nowej części OWP, ulicy Winnej poruszył temat koszy na
śmieci. Powiadomił, że od marketu Dino aż do ul. Bukowskiej i nawet dalej, nie ma żadnego kosza.
Radny zapytał, czy nie dałoby się czegoś zrobić w tym kierunku, żeby śmieci i puste butelki nie
leżały na chodnikach. 



- Burmistrz stwierdził, że śmieci w mieście to jest funkcja świadomości mieszkańców i poziomu ich
kultury. Na ul. Szerokiej, bezpośrednio przy koszach można znaleźć leżące na chodniku śmieci, nie
mówiąc już o parku lub ul. Wypoczynkowej. To nie do końca wina braku koszy, bo ile by ich nie
stało, śmieci i tak będą leżały na ulicach.

- radna  K. Duma-Guemise zapytała kiedy będzie dostępne kino plenerowe, zakupione z GIS-u?

- Burmistrz odpowiedział, że dokładnie sprawdzi i poinformuje.

- radna  K. Duma-Guemise zapytała, na jakich zasadach będzie ono dostępne? Czy będzie ono dla
określonych grup, czy osoba prywatna też będzie mogła je sobie wynająć?

- Burmistrz odpowiedział, że pierwszy pomysł jest taki, żeby kino afiliować do CK Rondo, które
będzie nim zarządzało. Jak to wyjdzie w praktyce, tego jeszcze nie wiadomo. Projekt GIS jest na
zakup kina, a o jego funkcjonowaniu mówi się mniej.

- radna  K. Duma-Guemise zapytała koleżanki i kolegów co myślą o takim pomyśle? Czy dobrze
byłoby gdyby osoby prywatne mogły sobie kino wynająć, czy miałoby ono służyć tylko grupom
społecznym?

- radny R. Maluśki stwierdził,  że nie wiadomo jakie będzie zainteresowanie kinem. Gdyby ono
miało być wypożyczane osobom prywatnym, to musiałyby być ustalone warunki wypożyczenia.

- radna  K. Duma-Guemise przyznała rację, bo zawsze musi być jakieś zabezpieczenie i wpłata
kaucji.  Mieszkańcy się dopytują,  czy będą mogli  wynająć kino np. na jakieś rodzinne imprezy,
urodziny, na których atrakcją będzie kino letnie.

- Burmistrz uważa, że jeżeli kino będzie zarządzane przez CK Rondo, to teoretycznie i formalnie
jest  to  wykonalne,  bo  oni  mogą świadczyć usługę  wypożyczania,  jeżeli  miałby  tym zarządzać
Urząd Miejski, to jest to niewykonalne.

- radna K. Lusina przyznała, że pomysł jest fajny, ale patrząc na to jak wyglądają wynajmy np.
namiotów, ławek czy innych rzeczy z GPK, to nie będzie proste. Jeśli nie jest odpowiedzialna jedna
osoba, która pilnuje rozstawienia i złożenia sprzętu, to nie ma opcji że będzie on wracał w dobrym
stanie i będzie dobrze zachowany.

- Burmistrz stwierdził, że m.in. dlatego od jakiegoś czasu nie są wypożyczane na zewnątrz te duże
namioty,  którymi  zarządza  GPK,  tylko  jest  świadczona usługa  rozłożenia  i  złożenia,  bo  sprzęt
wracał pokiereszowany, a pracownicy GPK wiedzą jak się z nimi obchodzić.

- radna K. Duma-Guemise uważa, że rozłożenie leżaków to nie problem, gorzej ze sprzętem, bo
musiałaby być osoba do jego obsługi.

- Burmistrz przyznał, że nie wie jak ten sprzęt projekcyjny wygląda.

- radny P. Lange stwierdził, że wynajmujący musiałby taką osobę opłacić.

-  radna  K.  Lusina  zaproponowała,  żeby  zrobić  pierwszy  rok  próbny,  zobaczyć  jak  to  będzie
wyglądało i funkcjonowało dla organizacji, a później pomyśleć czy jest sens i przestrzeń na to, by
wynajmować.

- radny R. Maluśki uważa, że można wynajmować kino razem z pracownikiem, ale to są koszty, a w
tej chwili można zakupić rzutnik i ekran za ok 1000 zł i wielokrotnie z niego korzystać.

- radny P. Lange zapytał, czy zakupiony traktor już działa w terenie?

- Burmistrz odpowiedział,  że traktor jest w tej  chwili na basenie i czeka na czas, kiedy będzie
można go użyć. Trzeba do niego dokupić jeszcze osprzęt.

- radna    K. Duma-Guemise czy zostały już zakupione łopaty do śniegu?



- Burmistrz odpowiedział, że na razie jest traktor zakupiony z zeszłorocznego budżetu, a na zakupy
tegoroczne jest nowy budżet.

- radny W. Michalski zgłosił, że z grodziskiego krematorium od czasu do czasu wydobywa się bury
i  śmierdzący  dym.  Zapytał,  czy  to  jest  normalne  w  dobie  różnych  filtrów?  Czy  firma  spełnia
wszystkie wymagania jeśli chodzi o ochronę środowiska?

-  Burmistrz  odpowiedział,  że  krematoria  nie  są  objęte  jakimikolwiek  wymaganiami
środowiskowymi.

- radny w. Michalski podsumował, że w związku z tym wydział Ochrony Środowiska nie może nic
zrobić.

- Burmistrz odpowiedział, że nie. Jedyne co można zrobić to nasłać na przedsiębiorcę kontrolę z
Wojewódzkiego  Inspektoratu  Ochrony  Środowiska,  jednak  Burmistrz  nie  spodziewa  się
przekroczeń norm.

- radny W. Michalski stwierdził, że muszą być przekroczenia skoro jest bury dym i smród.

- radny P. Lange wyraził zdanie, że krematorium jest zlokalizowane za blisko miasta.

 Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 16.00, a zakończyło o godz. 16.45

Protokołowała                                                                     Przewodniczący Komisji
   

Maria Kępińska                                                                        Józef Gawron


